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17. Juni 2020 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Under Inatsisartutsamlingen oplyste Formanden for 

Naalakkersuisut, at 80 % af forslag fik tilslutning af samtlige af 

Inatsisartuts medlemmer. Kan Naalakkersuisut fremkomme med 

en klar dokumentation herfor? 

2. Hvad er størrelsen af de lån som Landskassen direkte har 

optaget? 

3. Hvad er størrelsen for de indirekte lån som Landskassen har, det 

være sig de lån eller afdrag som aktieselskaber der helt eller 

delvist er ejet af samfundet har forpligtelser på? 

4. Hvor store var Landskassens indtægter på afgifter i 2012 i alt?  

5. Hvor store var Landskassens indtægter på afgifter i 2019 i alt?  

6. Hvor meget har Landskassen budgetteret på indtægter gennem 

afgifter for 2020? 

7. Hvor store fald har der været på den gennemsnitlige 

rådighedsbeløb for borgerne i de senere år? 

8. Hvilke tal har Naalakkersuisut for gabet mellem rig og fattig i de 

sidste 10 år, hvor gabet har vokset yderligere? 

9. Har Naalakkersuisut fulgt med i mindsket pengestrøm der 

opleves i Nanortalik, Narsaq, Paamiut, Tasiiliaq, 

Ittoqqortoormiut, Maniitsoq, Qasigiannguit, Qeqertarsuaq, 

Upernavik, Qaanaaq og Uummannaq fra 2008 til 2019? 

a. Har Naalakkersuisut talmateriale omkring disse? 

10. Hvordan har afgiftsbelægningen af fiskeriet udviklet sig fra 

2012 til 2020?  

a. Har Naalakkersuisut talmateriale for denne udvikling? 

(Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Finansloven skal under behandling under den kommende efterårssamling, og 

som følge herfor er det nødvendigt at førnævnte spørgsmål bliver besvaret. Jeg 

håber at Naalakkersuisut har nøje fulgt med i hele den økonomiske udvikling og 
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har klare svar for mine spørgsmål. Naalakkersuisut vil foretage større 

omlægninger og reformer for samfundsøkonomien, beskatningen og 

afgiftsbelægningen, hvorfor disse også vil være at finde på det kommende 

dagsorden. 

Derfor finder jeg det yderst nødvendigt at Naalakkersuisut vil træffe beslutninger 

om folks og kommuners økonomiske forhold på oplyst grundlag. 

Jeg søger om at modtage svar inden for ti arbejdsdage. 


